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Geachte leden van de commissie, 

 

Wij hebben kennisgenomen van het voornemen van de minister om het besluit zorgverzekering 

aan te passen op het onderdeel collectiviteitskorting. Via internetconsultatie wordt ons de 

mogelijkheid geboden op het voorgenomen besluit te reageren. Graag maken wij van deze 

mogelijkheid gebruik en geven u hierbij onze aandachtspunten mee. 

 

Algemeen 

De internetconsultatie beschrijft de maatregel als volgt. “Aanbieders van collectiviteiten zullen 

lopende contracten per 2020 moeten aanpassen naar een maximaal kortingspercentage van 

5%. Bovendien zullen zij gezamenlijk meer moeten doen om de korting te legitimeren door 

zorginhoudelijke afspraken.”  

 

Bij het bekend worden van dit voornemen juni 2018 hebben wij ons positief uitgelaten over dit 

beleidsvoornemen. Maar met daarbij de kanttekening dat de korting wat ons betreft ook naar 

0% mag1. Voor verzekerde patiënten zijn voor het kiezen van een zorgverzekering 2 zaken van 

echt belang: 

• De premie voor een zorgverzekering is niet onnodig hoog; 

• Het is voor iedereen makkelijk en mogelijk om een goed passende zorgverzekering te 

kiezen. Zorgverzekeringsarrangementen waarmee voor (groepen) patiënten de best 

passende zorg kan worden gerealiseerd, horen daar ook bij. 

 

Met het verlagen van de toegestane collectiviteitskorting verdwijnt hopelijk de praktijk van 

financiering uit premieopslag en de gesignaleerde kruissubsidiëring. Ook verwacht de minister 

dat met de maatregel het aanbod van collectieve verzekeringen zal afnemen waardoor kiezen 

overzichtelijker wordt. Of dit in de praktijk zo uitpakt, zal moeten blijken. Het is denkbaar dat de 

collectieve voordelen worden toegespitst op de aanvullende verzekering en dienstverlening.  

 

Verwachte verandering voor verzekerden is weinig? 

 In de internetconsultatie wordt ook de verwachting uitgesproken dat er voor de verzekerde 

weinig verandert. “Hoewel de korting gehalveerd wordt zal daarmee ook de opslag op de premie 

gehalveerd worden. Daarmee is het effect op de uiteindelijk te betalen premie naar verwachting 

nihil.” Voor de hoogte van de premie lijkt die verwachting gerechtvaardigd. Toch is het nog de 

vraag of de verzekerde dit ook zo ervaart. Er wordt immers korting ‘afgepakt’ en mogelijk ook 

korting op andere verzekeringsproducten en diensten. Daar waar de maatregel leidt tot 

stopzetten van een collectiviteit, wordt de verzekerde ‘opgezadeld’ met zich opnieuw moeten 

                                                
1 Zie https://www.patientenfederatie.nl/nieuws/zorgverzekeraars-kappen-deel-poliswoud  
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oriënteren op zijn zorgverzekering. De maatregel heeft dus mogelijk verderstrekkende gevolgen 

voor de verzekerde. Het afgelopen jaar hebben we in enkele gemeenten, maar ook bij andere 

beëindigde collectiviteiten, gemerkt dat mensen zich zorgen maken of ze nog wel terecht 

kunnen met hun wensen bij een andere verzekering of een andere zorgverzekeraar. Dat geldt 

zeker voor mensen die (meer) zorg nodig hebben. Dit aspect vraagt goede communicatie en 

informatievoorziening. Zeker omdat het aandeel collectief verzekerden groot is. In de Nota van 

Toelichting is voor dit aspect geen aandacht. 

 
Mogelijkheden voor collectiviteiten die van toegevoegde waarde zijn voor patiënten 

Naast verlagen van de collectiviteitskorting, kondigt de Nota van toelichting ook aanscherping 

van de transparantievereisten aan. Op welke wijze, wordt verder niet toegelicht. Tegelijkertijd 

staat in de nota dat eerdere maatregelen, waaronder het vaststellen van transparantievereisten, 

niet tot verbetering hebben geleid. Hoewel de inhoud van de aan te scherpen 

transparantievereisten onbekend is, vragen wij ons af of gelet op de eerdere ervaring een 

verdere aanscherping nut heeft.  Wij willen  benadrukken dat ook onder patiëntencollectiviteiten 

er enkele zijn waarbij deelnemende patiënten ook zorginhoudelijke voordeel ervaren. Ook weten 

we dat veel deelnemers aan gemeentecollectiviteiten voordeel hebben bij deze arrangementen 

dat verder strekt dan alleen premievoordeel. Wij vinden het belangrijk dat scherpere eisen aan 

transparantie er niet toe leiden dat zorginhoudelijke collectiviteiten nadeel ondervinden.  

 

Volledige afschaffing van collectiviteitskorting in het verschiet 

In de Nota van toelichting staat dat de aanpassing vanaf 2020 geldt en het effect in 2020 wordt 

gemeten om zo te bezien of verdere verlaging wenselijk is. Of dat er andere maatregelen nodig 

zijn. Daarmee ligt volledig afschaffing in het verschiet. Zoals door ons al eerder gememoreerd, 

vinden wij volledige afschaffing een goed perspectief. Graag worden wij te zijner tijd bij de 

evaluatie actief betrokken. 

 

Wij vragen u deze inbreng mee te nemen bij uw voorbereiding van de wijziging van het besluit. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 

     

Dianda Veldman    

directeur-bestuurder Patiëntenfederatie Nederland  

 


